
Protokół nr 5/2011 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 
odbytego w dniu  
24 maja 2011 roku 

 

Godzina rozpoczęcia obrad: 10.00 

Godzina zakończenia obrad: 11.40 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 

 

W komisji udział wzięli:  

Zdzisław Burnat     Przewodniczący Komisji 

Janusz Labok     Zastępca Przewodniczącego 

Ryszard Pawłowski    Sekretarz Komisji 

Franciszek Gawęda    Członek 

Stanisław Susz     Członek 

Bogdan Tkaczyński    Członek 

 

Nieobecny: 

Krzysztof Kotowicz    Członek 

 

Ponadto uczestniczyli: 

Danuta Tkaczonek    Radna Rady Miejskiej 

Ewa Figzał      Wiceburmistrz      

Maria Pater      Kierownik  

Anna Marcinków    Inspektor 

Wojciech Jankowski   Kierownik 

Bożena Kurczyna    Skarbnik Gminy 

Justyna Giryn    Kierownik 

Dariusz Małozięć    Kierownik 

Kamila Rutkowska- Krehut  Radca Prawny UM 

Lokalna prasa  



Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat powitał wszystkich zebranych na posiedzeniu  
i przedstawił PORZĄDEK OBRAD: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Analiza działalności świetlic środowiskowych.  

3. Informacja o przygotowaniach do akcji letniej.  

4.  Informacja o planowanych remontach w placówkach oświatowych.  

5. Sprawy róże. 

6. Zakończenie obrad.   

Ad. pkt. 1. Przyjęcie porządku obrad. 

W związku z brakiem uwag do porządku obrad, został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. pkt. 2. Analiza działalności świetlic środowiskowych.  

Przedstawiciel świetlicy środowiskowej „Caritas” Pani Elżbieta, przedstawiła  
i omówiła działalność świetlicy. 
(informacja z działalności stanowi załącznik do protokołu) 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, w związku z brakiem pytań, podziękował całemu zespołowi 
„Caritas” za zaangażowanie i wrażliwość na biedę ludzką. 
 
Poinformował również, że kolejną świetlicą środowiskową, która składa 
sprawozdanie jest świetlica im. Kubusia Puchatka działająca w ramach 
Stowarzyszenia Inicjatyw na Rzecz Ziemi Ząbkowickiej. Pani Sylwia Janicka, jako 
Kierownik tej świetlicy nie mogła dzisiaj uczestniczyć w spotkaniu, przesłała 
Członkom Komisji sprawozdanie. 
 
W związku z powyższym otworzył dyskusję. 
 
Radny Stanisław Susz, poinformował, że świetlica w tym roku kończy 15 lat 
działalności. Mimo wielu zawirowań, szczególnie finansowych, myśli, że warto jest 
to podkreślenia oraz uhonorowanie jakoś tych ludzi, którzy mają w tym swój wkład, 
że ta świetlica funkcjonuje, działa. Preferowany model wychowawczy tej świetlicy 
jest godny podkreślenia. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, w związku z brakiem pytań zamknął dyskusję w tym temacie. 
 
 

 



Ad. pkt. 3. Informacja o przygotowaniach do akcji letniej.  

Inspektor Anna Marcinków omówiła plan organizacji wypoczynku letniego, który 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Kierownik Wydziału EKS Maria Pater, dodała, że jeżeli chodzi o półkolonię w 
porozumieniu z Panem Dyrektorem Popławskim ze Szkoły nr 1 zostało ustalone, że 
część dzieci na półkolonii będą odpłatnie, za połowę lub całkowicie, jeżeli rodziców 
będzie na to stać. Nie będzie to obejmowało tylko dzieci z dofinansowania. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, otworzył dyskusje w tym temacie. 
 
Radny Franciszek Gawęda, zadał pytanie do Pani Anny Marcinków, czy te 
wszystkie przedsięwzięcia, które zostały wymienione, czy to już ostatecznie 
zamknięta lista tych wszystkich rzeczy, które będą się działy, przede wszystkim 
chodzi o dofinansowanie, czy jakiekolwiek są przewidziane dofinansowania inne dla 
innych stowarzyszeń i instytucji? 
 
Inspektor Anna Marcinków, powiedziała, że wymieniła wszystkie formy 
wypoczynku, które do nich wpłynęły (oferty) i innych form, tych propozycji nie ma 
na dzień dzisiejszy, są jeszcze zbierane informacje. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, powiedział, że z przedstawionej informacji wynika, że nie jest to 
temat zamknięty i jest w dalszym ciągu w opracowaniu. Jeżeli któreś stowarzyszenie 
ma jakąś ciekawa propozycje dla gminy, uważa, że powinno jak najszybciej tą 
propozycję przedstawić, żeby nie brakło później środków do podziału. 
 
Radny Franciszek Gawęda, zaintrygowała go kwota wytłuszczona 45 tys zł, jeżeli 
dobrze zrozumiał wypowiedź Pani Anny Marcinków, to 45 tyś zł w tym również jest 
kwota 30 760 zł, zostaje 15 tys na półkolonie w szkole Podstawowej nr 1,  
w publicznym Przedszkolu w Szklarach, podejrzewa, że już gro kwoty z tych 15 tys 
zostanie przeznaczone na te półkolonie, bo są to wymagające dużych nakładów 
finansowych przedsięwzięcia. Prosi o zaprzeczenie lub potwierdzenie.  
Podejrzewa, że te wszystkie propozycje, które zostały przedstawione zamykają się w 
kwocie 45 tys zł i są bardzo znikome szanse na to, żeby ktokolwiek otrzymał 
jakiekolwiek dofinansowanie bądź będą to dofinansowania rzędu groszowego. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, ma nadzieje, że gmina widząc potrzeby będzie się starała pozyskać 
jak najwięcej środków, nie tylko tych z budżetu, ale tych pozabudżetowych po to, 
aby uatrakcyjnić tą formą organizacji wypoczynku letniego dzieci i młodzieży z 
naszej gminy. 
 



Radny Stanisław Susz, jak daleko mija się z prawdą fakt złożenia przez Komendę 
Hufca ZHP oferty wypoczynku letniego dla dzieci, bo z tego, co powiedziała Pani 
Anna Marcinków, taka oferta nie spłynęła, a on ma zupełnie inne informacje. 
 
Inspektor Anna Marcinków, powiedziała, że może się źle wyraziła i przedstawiła 
koszt najtańszy. Oferty były wysyłane do wszystkich instytucji, które złożyły swoje 
oferty, również zostało wysłane zapytanie cenowe do tych instytucji ponownie. 
Wypisany został koszt koloni letniej w Pucku, który jest najtańszy, ZHP na osobę 
wynosi 1000 zł, a w tej najtańszej ofercie wychodzi 784 zł. 
Dodała również, że w czwartek odbędzie się posiedzenie gminnej komisji 
rozwiązywania problemów alkoholowych, gdzie będą rozpatrywane te wszystkie 
wnioski i wtedy już będą konkretne ustalenia, co będzie organizowane w okresie 
letnim, z tego względu, że te pieniądze na wypoczynek idą tylko z tego paragrafu.  
 
Radny Stanisław Susz, powiedział, że kolonia letnia w Pucku na Morzem Bałtyckim 
dla 40 dzieci w terminie od 24.07. do 02.08. tj. 9 dni. Z tego, co się orientuje oferta 
harcerska opiewała na dni 14. Utrwala się przekonanie, że gmina funduje odrobinę 
luksusu dla grupy 40 dzieci, opłacając im w 100 % wypoczynek. W poprzedniej 
kadencji sytuacja wyglądała tak, że dzieci jeździły do Jarosławca, gdzie to wszystko 
kosztowało gminę 36, 37, 38 tys, czyli 100% kosztów. Z tego, co się orientuje harcerze 
zwracają się po raz 4 do gminy z prośbą o umożliwienie organizacji takiego 
wypoczynku. Oferta wypoczynku pod namiotami nie ma, co się równać z taką 
koncepcją wypoczynku. Zwraca uwagę, że po raz kolejny 100 % kosztów leży po 
stronie gminy, a z tego, co się orientuje harcerze przedstawili koszt uczestnictwa 
 a nie koszt, jaki miałaby ponieść gmina. W tej ofercie była mowa o tym kwota 75, 80 
%, czyli za 14 dni 750- 800 zł na dziecko. A tutaj mamy koszty 100 % przekazanych 
przez gminę. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, zadał pytanie, czy faktycznie taka oferta wpłynęła do Urzędu 
Gminy? 
 
Inspektor Anna Marcinków, odpowiedziała, że tak. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, dodała, że w czwartek jest posiedzenie Komisji 
Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym i cały problem związany z organizacja 
akcji letniej będzie omawiany, ta oferta również. Proponuje, aby poczekać i w 
stosownym czasie, może na sesji, informacja konkretna w tej sprawie będzie. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, zadał pytanie, czy gmina podejmuje działania pozyskania 
środków pozabudżetowych w celu dofinansowania organizacji wypoczynku letniego 
dzieci i młodzieży? 
 
Inspektor Anna Marcinków, odpowiedziała, że do projektu przystąpiło 
Stowarzyszenie Inicjatyw na Rzecz Dzieci, żeby zorganizować wypoczynek letni, ale 
ten projekt nie przeszedł. 



Radny Stanisław Susz, dopowiedział, że były składane dwa projekty i od lat 
współpracują z Wilnem z Litwa, niestety w tym roku projekt senacki, znalazł 
uznanie i został obdarzony Głogów i w tej chwili czekają na decyzję z Fundacji 
Młodzieży w działaniu. Mówi, jako instruktor i członek Komedy Hufca. Nie siedzą z 
założonymi rękami, ubiegają się o środki, w tej chwili mają zagwarantowane dla 30 
dzieci, jako dofinansowanie, gdyby udałoby się im pozyskać część środków z gminy 
na dofinansowanie 30 dzieci w wysokości 300 zł na każde dziecko, jednocześnie 
ubiegają się o środki z Programu Młodzieży w Działaniu i prawdopodobnie uda im 
się to uzyskać i kolejna grupa dzieci już bez pomocy gminy wyjedzie sobie na 
atrakcyjny wypoczynek prawdopodobnie do Soczawy na Rumunii. 
 
Radny Franciszek Gawęda, wspierając całkowicie i w pełni głos Radnego Susza, 
chciał powiedzieć, że dalsza debata w tej chwili jest nieskuteczna, i do tego tematu 
powinni wrócić na kolejnym posiedzeniu Komisji. 
 
Kierownik Wydziału EKS Maria Pater, zwróciła się Wiceprzewodniczącego 
Stanisława Susza, żeby oferta, która złożona przez ZHP została uzupełniona o 
informację, która została przedstawiona dzisiaj. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, zadała pytanie dot. tematu wakacyjnego, w jakiej kwocie 
Gmina Ząbkowice Śląskie sponsoruje imprezę MotoFrankenstein? Ponieważ mowa 
jest o pieniądzach, które brakuje na wypoczynek letni, a gmina jest m.in. sponsorem 
tej imprezy. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, odpowiedziała, że odpowiedź zostanie udzielona i, 
że nie pamięta kwoty. 
 
W związku z poruszonym tematem poproszono Panią Kierownik Wydziału Rozwoju 
i Promocji. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, zadał pytanie, czy Pan Dyrektor OSiR-u planuje w tym roku 
uruchomienie basenu? 
 
Kierownik Wydziału EKS Maria Pater, odpowiedziała, że od 1 czerwca będzie 
czynny. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, wyraził opinię większości instruktorów ZHP z Ząbkowic Śląskich i 
nie rozumie polityki ostatnich lat władzy gminnej i powiatowej Powiatu 
Ząbkowickiego w sprawie wypoczynku i bazy wypoczynkowej, którą do tej pory 
zajmowała się i zajmuje się Komenda Hufca Zawiązku Harcerstwa Polskiego. Ceny z 
roku na rok rosną. Dysponując własną bazą, zawsze te ceny można utrzymać na 
poziomie minimalnym. Kadra zawsze społecznie sprawowała opiekę nad dziećmi. 
 
 



Kierownik Wydziału Rozwoju i Promocji Justyna Giryn, odpowiedziała na zadane 
wcześniej pytanie, że z budżetu Gminy zostało dofinansowane 10 tys zł zgodnie z 
umowa i z harmonogramem, które przedstawiło stowarzyszenie. Cała impreza i 
koszt z tego, co pamięta to 68 tys- koszt całościowy imprezy.  
 
Radna Danuta Tkaczonek, zadała pytanie Pani Kierownik, aby sprecyzować, na 
jaki cel te 10 tys jest przekazane? Oraz zobaczyłaby harmonogram, na co te 10 tys 
będzie wydane w ramach tej imprezy. 
  
Kierownik Wydziału Rozwoju i Promocji Justyna Giryn, powiedziała, że musi 
podejść po umowę, gdyż szczegółów nie pamięta 
 
Radna Danuta Tkaczonek, w związku powyższym prosi o przekazanie do Biura 
Rady tego harmonogramu, w kwestii poddania pod weryfikację, są problemy z 
dofinansowaniem wypoczynku dzieci i młodzieży w okresie letnim, a kwota 10 tys 
jest pokaźną kwotą i z chwilą, kiedy budżet całej imprezy wynosi 68 tys tj., bardzo 
duży budżet na imprezę. I dlatego ciekawi ją kwota 10 tys publicznych pieniędzy 
wspólnych gminy przeznaczona na imprezę, która jest zorganizowana przez 
stowarzyszenie zewnętrzne. 
 
Radny Franciszek Gawęda, zadał jeszcze jedno pytanie, rozumie, że kwota 10 tys tj. 
wyłącznie ta kwota została poniesiona z budżetu gminy na tą imprezę, pozostałe 
instytucje nie partycypują w żadnym w wymiarze w tych kosztach, czyli OSiR, ZOK, 
Biblioteka, Izba Pamiątek, tj. ogólna kwota, która tam wpływa, i nic więcej nie jest 
ponoszone ze strony miasta? Czy ma to tak rozumieć? 
 
Kierownik Wydziału Rozwoju i Promocji Justyna Giryn, odpowiedziała, że 
poprzez Gminę, dana żadna inna instytucja, pieniążków nie dawała. Ona nic o tym 
nie wie. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, czy do omawianego planu organizacji wypoczynku letniego, są 
jeszcze jakieś pytania? 
 
W związku z brakiem pytań, zamknął dyskusję. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, powiedziała, że punkt dot. informacji o 
planowanych remontach w placówkach oświatowych, będzie realizował Kierownik 
Pan Wojciech Jankowski, przy czym kończy teraz spotkanie, i jeśli jest to możliwe, 
prosi o krótką przerwę. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, w związku z powyższym, zaproponował, żeby przejść do spraw 
różnych i do tematu związanego z opiniowaniem projektów uchwał. 
 

 



Ad. pkt. 5 Sprawy różne.  

Opiniowanie uchwał 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, przypomniał, że Komisja zajmowała się obydwoma 
sprawozdaniami zarówno działalności ZOK-u jak i działalności Biblioteki w 
miesiącu lutym. I w związku z tym nie widzi potrzeby, żeby wracać do tych 
sprawozdań. 
Zaprezentował również projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Ząbkowickiego Ośrodka Kultury w Ząbkowicach Śląskich za 2010 rok, 
który stanowi załącznik do protokołu. 
Otworzył dyskusję, nad zaprezentowanym projekcie uchwały. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, przedłożyła Komisji pod dyskusję wniosek, aby 
brzmienie uchwały, która dot. zatwierdzenia sprawozdania ZOK- u miało nieco inne 
brzmienie. 
 
W związku z powyższym zaczęła od uzasadnienia. W sprawozdaniu finansowym 
widnieją straty z lat ubiegłych i są tutaj wykazane straty, są to straty przede 
wszystkim niesłusznie przyjęte z poprzedniej jednostki miejsko- gminnego ośrodka 
kultury, a mianowicie na dzień utworzenia ZOK- u 29 stycznia 1998 roku nie 
sporządzono bilansu przekształcenia byłej jednostki miejsko gminnego ośrodka 
kultury w ZOK. Jak wykazał raport z przeglądu sprawozdania finansowego za okres 
od 1 stycznia do 31 lipca 2004 roku ZOK, dokonany przez biegłego rewidenta straty 
MGOK nie zostały rozliczone, a następnie niesłusznie przyjęte przez ZOK. 
Analizując dokument, jaki jest bilans jednostek fundusz kultury na dzień 31 grudnia 
2010 wynosi 393 757, 90 zł, zysk został wypracowany za 2010 rok w kwocie 17 264, 49 
zł, fundusz podstawowy, po zwiększeniu o zysk z 2010 roku będzie wynosił 411 022, 
39 zł, starty z lat ubiegłych są wykazane w bilansie i wleką się już od 12 lat- 378 465, 
17 zł, gdy strata z lat ubiegłych w ten sposób zostanie pokryta, zaproponowała, aby z 
funduszu podstawowego pokryć tę stratę wówczas fundusz będzie wynosił 32 557, 
22 zł. Jak zostało wspomniane, te stary  nie słusznie przyjęte przez  ZOK mają już 
ponad 12 lat, i wciąż istnieją niesłusznie przyjęte z ubiegłych lat. Operacja taka 
pozwoli na obiektywne i przejrzyste zobrazowanie sytuacji majątkowej ZOK-u, a  w 
dalszej konsekwencji klarowną już ocenę  sytuacji majątkowej i finansowej tej 
instytucji, dlatego proponuje następujące brzmienie uchwały, które stanowi 
załącznik do protokołu. 
Wówczas z tej pozycji straty ta zaległość zniknęłaby z tego sprawozdania, sprawa już 
się przedawniła, nie zostało to kiedyś wyjaśnione, i w tej chwili jest kolejna okazja 
przy zatwierdzaniu ZOK sprawozdania finansowego, aby wyrugować ten błąd, 
który został popełniony w ’98 roku.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, powiedział, że jeżeli chodzi o jego opinię w tym temacie, to uważa, 
że został wypracowany zysk. Powinno się wyczyścić te zaległości dla przejrzystości 



finansów ZOK. Poprosił również o opinię Pani Skarbnik w tym temacie, czy podziela 
jego zdanie. 
 
Radny Franciszek Gawęda, powiedział, że od 4 lat jest już Radnym Rady Miejskiej. 
W ubiegłej kadencji, ten temat stawał, jako temat do załatwienia. Przez 3 ostatnie 
kadencje przed tą bieżącą, z tym tematem borykała się przewodnicząca komisji 
kultury Pani Irena Szewczyk i nie sprostała temu zadaniu. Bardzo dobrze, że wre 
szczecie ktoś zdecydował się to raz jednoznacznie załatwić. To cały czas przeszkadza 
to w działalności, tym bardziej, że jak odczuł to w tamtej kadencji, jest to 
wykorzystywane na różne sposoby i nie tylko, aby je poprawić, ale przede 
wszystkim bez względów tzw. politycznych wykorzystywane przeciwko 
poszczególnym dyrektorom ośrodków kultury i dlatego też prosi, aby ten temat 
kategorycznie załatwić. Aby nie dawać narzędzi argumentów do poszczególnych 
ludzi z Urzędu Miejskiego, aby tym sposobem wykorzystywali te narzędzie 
przeciwko poszczególnym dyrektorom ośrodka kultury. Jest to wykorzystywane w 
celach niecnych, i dobrze by to było raz załatwić i do końca. 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna, powiedziała, że szkoda, że ten wniosek do niej 
wczoraj nie dotarł. Trzeba to przeanalizować z tego względu, że rzeczywiście istnieje 
taka możliwość, jaka tu jest propozycja, rozumie, że jest to propozycja ZOK-u? 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, odpowiedział, że jest to propozycja Pani Radnej. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, powiedziała, że w sprawozdaniu ZOK-u dostrzegła, że 
kapitał podstawowy jest na tyle wysoki, że można tę stratę zniwelować poprzez taką 
operację księgową, czyli zrobić przeksięgowanie, zlikwidować te straty z lat 
poprzednich. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, zaproponował, żeby Komisja zajęła tylko stanowisko odnośnie 
zgłoszonego wniosku, natomiast, żeby nie opiniować projektu uchwały, aby 
poczekać na opinię Pani Skarbnik odnośnie tego czy akceptuje ten wniosek i czy 
również popiera to, aby projekt uchwały zmienić, uwzględniając zapisy w tym 
wniosku. Sesja jest 30 maja, więc można wtedy zaopiniować, ten projekt uchwały. 
W związku z powyższym poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek. 
 
Radny Bogdan Tkaczyńki, przed głosowaniem, powiedział, że nie chciałby być 
zaskakiwany w ten sposób jak dzisiaj. Analizował projekt uchwały, który został 
opracowany przez ludzi kompetentnych, i ten projekt był dostarczony dużo 
wcześnie i z godziny na godzinę jest nowy wniosek nowy projekt, z którym chciałby 
się zapoznać, chciałby wiedzieć, co jest w nim wcześniej.  
 
Radny Franciszek Gawęda, powiedział, że po to w ustawie o samorządzie są 
powołane komisje, aby takie sprawy rozpatrywać na komisji, nie ma tutaj żadnej nie 
jasności, o której mówi Pan Radny Tkaczyński, jest to wniosek do przyjęcia, aby Pani 
Skarbnik mogła nad nim pracować i podać propozycję, nad którą będziemy 



głosować na sesji rady miejskiej dnia 30 czerwca. Jak zauważono 12 lat borykają się z 
problemem, który czas najwyższy załatwić, ten problem polega na tym, aby 
księgowo tak umiejscowić tę kwotę straty ponad 300 tys zł, aby był dokument, 
czysty, przejrzysty, transparentny dla ZOK-u. 
 
Radna Danuta Tkaczonek, również odniosła się do wypowiedzi Radnego Bogdana 
Tkaczyńskiego, strasznie jej jest źle, że jest mowa o zaskoczeniu i że nie chciałby być 
Pan zaskakiwany, czyli gdzie mają być załatwiane takie sprawy, formalnie czy 
nieformalnie. Organ Rady Miejskiej i Komisje są organami formalnymi, prawnymi i 
przyszła, jako Radna do Komisji Oświaty, bo również mogła wystąpić z tym podczas 
sesji. Ale po to jest Komisja merytoryczna, po to przyszła dzisiaj, liczyła też na 
obecność Pani Skarbnik, aby poddać ten wniosek pod dyskusję i pod ocenę Pani 
Skarbnik, i myśli, że wszystkim tutaj zależy w temacie ZOK-u, aby w końcu ZOK nie 
miał jakiejś kuli z łańcuchem u boku, tylko był tylko instytucją, która naprawdę stać 
na dużo, ma potencjał, a jest po prostu gaszony takim wynikiem finansowym, który 
na dodatek nie jest wypracowany przez tę instytucję, tylko ktoś 12 lat temu zawalił 
temat, i w tej chwili jest okazja, starty można pokrywać z kilku źródeł, można 
pokrywać z wypracowanego zysku i z kapitału. W tej chwili kapitał podstawowy 
ZOK-u wynosi tyle, że można tę stratę pokryć, zniwelować. Na startach będzie zero. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, dodał, że do tej pory było to niemożliwe, bowiem ZOK notował 
straty w każdym roku działalności, nie było na tyle zysku, który łącznie z tym 
funduszem kultury dałby szansę i możliwość pokrycia tych całkowitych strat. 
Nadarzyła się okazja, żeby to wyprostować i uważa, że tutaj nie ma nad czym się 
zastanawiać, ale chcą bazować na opinii fachowca i dlatego proponuje, żeby wniosek 
przyjąć, żeby Pani Skarbnik mogła do niego oficjalnie się ustosunkować i dać swoją 
opinię. Nie jest zmieniany projekt uchwały, a odnośnie zaskakiwania, to wszyscy 
życzyliby, żeby nie byli zaskakiwani w ostatniej chwili ze zwoływaniem sesji, 
komisji, wrzucanymi projektami uchwał, które wcześniej gdzieś tam uzgodnione, a 
nieprzekazane wszystkim radnym, chcieliby, żeby ta Rada była normalna i 
normalnie pracowała. Uważa, że termin 7-dmio dniowy na przygotowanie opinii i 
zapoznanie się z projektem uchwały, po to, żeby za 7 dni nad nią głosować nie z 
żadnym elementem zaskoczenia.  
 
Radny Bogdan Tkaczyńki, powiedział, że w związku z powyższym mają czas 7 dni  
ten wniosek zostanie rozpatrzony na następnej sesji. Uważa, że pewne rzeczy trzeba 
załatwiać od razu i nie ma pretensji, że taki wniosek padł, w czwartek o godzinie 10 
jest posiedzenie Komisji Gospodarczej i tam będą również zatwierdzane wnioski 
finansowe. I dlatego prosi Panią Skarbnik, żeby pochyliła się nad tym wnioskiem i w 
czwartek przedstawiła, co zamierza w tej sprawie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, powiedział, w związku z tym, żeby było to możliwe, jest 
propozycja, żeby ten wniosek przyjąć. 
 
W związku z powyższym zamknął dyskusję w tym temacie i poddał pod głosowanie 
zgłoszony wniosek przez Radną Danutę Tkaczonek. 



 
Głosowanie 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
W związku z przyjętym głosowaniem, jest prośba do Pani Skarbnik, żeby rozpatrzyła 
zgłoszony wniosek i przygotowała opinię, i jeśli jest to możliwe, to już na 
posiedzenie Komisji Gospodarczej, żeby Komisja mogła zająć się kompleksowo 
zaopiniowaniem projektu uchwały. 
 
Skarbnik Gminy Bożena Kurczyna, powiedziała, że musi być to w uzgodnieniu z 
głównym księgowym, ponieważ nie można dokonywać istotnych zmian. Opinia 
musi być w porozumieniu i w konsultacji z udziałem głównego księgowego ZOK-u, 
gdyż nie może ingerować bezpośrednio, ponieważ jest to instytucja kultury, która 
ma osobowość prawną. Skarbnikowi Gminy nie można ingerować i niczego kol wiek 
narzucać. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, powiedział, że Pani ma przygotować na potrzeby Komisji opinię, 
czy z punktu księgowego, finansowego, ustawy o samorządach jest to możliwe czy 
nie. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, zaprezentował projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Ząbkowicach 
Śląskich za 2010 rok, który stanowi załącznik do protokołu. 
 
Otworzył dyskusję, nad zaprezentowanym projekcie uchwały. 
 
W związku z brakiem pytań, zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie 
zaprezentowany projekt uchwały. 
 
Głosowanie 
 
W wyniku głosowania Komisji jednoznacznie pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
 
 
Ad. pkt. 4 Informacja o planowanych remontach w placówkach oświatowych 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, zadał pytanie odnośnie materiału przygotowanego przez Komisję 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego dot. sprawozdania z 
przeprowadzonych przeglądów gminnych obiektów budowlanych użyteczności 
publicznej pod względem ochrony ppoż. wraz z wypracowanymi wnioskami. 
Czy dotarło to do Urzędu? 



 
Kierownik Wojciech Jankowski, powiedział, że to, co przeprowadzała Komisja 
Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego dot. tylko i wyłącznie kompetencji 
dyrektora na swoim obiekcie. Zakres sprawy: bezpieczeństwa, przeglądów 
technicznych, jak prowadzona jest dokumentacja. I to nie leży w kompetencji ani 
Burmistrza ani Wydziałów. Oni, jako gospodarz tego obiektu jest odpowiedzialny za 
to. Natomiast w budżecie są zawarte zadania, które realizuje Urząd. Także w tym 
zakresie może się tylko ustosunkować dyrektor szkoły.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 
Zdzisław Burnat, powiedział, że pyta, dlatego, że jednym z takich punktów jest 
zakres działań poszczególnych placówek, remontów, informacji planowanych 
remontów. 
Sygnalizuje, ze taki dokument jest i żeby uwzględnić go również przy planowanych 
remontach modernizacyjnych bądź innych w palcówkach oświatowych. 
 
Kierownik Wojciech Jankowski, przedstawił zadania remontowo inwestycyjne, 
które są realizowane, bądź będą analizowane w ramach budżetu miasta i gminy na 
2011 roku.  
Realizują 4 zadania z zakresu placów zabaw tzw. Radosna Szkoła- dofinansowanie 
50 %. Na dzień dzisiejszy jest to potwierdzone, są przyznane dotacje. Są dwa zadania 
SP2 i SP3, czyli są tzw. miejskie duże place zabaw. Są wyceniane w granicach 230 tys. 
Zapewnie jest 115 tys z naszej strony.  
Są w budżecie zapisane dwa zadania tj. Zwrócona i Stolec, są to mniejsze place 
zabaw, tzw. wiejskie, całkowity koszt ok. 130 tys, nasz udział tj. połowę, czyli 63 tys 
na jeden plac zabaw. 
Na dzień dzisiejszy zostało zlecone do biura projektów opracowania tzw. PWF-u, 
czyli programu funkcjonalno- użytkowego, który jest wystarczającym dokumentem 
zgodnie z tym realizowanym programem do ogłoszenia przetargu na zasadnie 
zaprojektuj wybuduj. Sądzi, że w czerwcu będą przygotowane przez biuro 
projektów, realizuje to, INVESTBUD Wałbrzych, i będzie można przystąpić do 
dalszych działań związanych z jej budową. Sądzi, że we wrześniu, może w 
październiku te place zostaną zrealizowane. 
Przedszkole Bobolice, to zadanie musiało wejść w związku ze stanowiskiem Agencji 
Rolnej Skarbu Państwa na realizację, zostało zaangażowane biuro projektów. 
Omówił szukanie rozwiązań, aby przenieść przedszkole, na dzień dzisiejszy są 3 
warianty. Grupa dzieci może wynosić 25. 
Następne zadanie, które jest realizowane, to termomodernizacja Przedszkola 
Publicznego nr 4, realizowane z funduszu ochrony środowiska. W tym roku trzeba 
się rozliczyć, musi być zadaniem jednorocznym. 
Remont dachu Przedszkola Publicznego nr 1. Został ogłoszony przetarg na 
wykonanie dokumentacji technicznej i przetargowej na remont tego dachu. 
Kolejne zadanie ORLIK 2012 przy szkole Podstawowej nr 3, jest potwierdzenie tych 
dotacji. Pokrywamy 1/3. 
Remont żłobka. 
 
Radny Franciszek Gawęda, wyraził swoją opinię. 



Radna Danuta Tkaczonek, nawiązała do wcześniej wspomnianego sprawozdania, 
że są tam dwie kwestie, które budzą niepokój, do załatwienia jeszcze w tym roku, a 
mianowicie: centralne ogrzewanie- piec dla Gimnazjum Publicznego nr 2, dach 
Szkoły Podstawowej nr 1 na ulicy Krzywej. 
 
Kierownik Wojciech Jankowski, odpowiedział, że są to nie wątpliwie potrzebne 
zadania do realizacji. Piec nie jest ujęty w budżecie na bieżący rok, ale jest to 
znaczący wydatek, który leży po stronie gminy i nie można uzyskać dotacji żadnych. 
 
Kierownik Wydziału EKS Maria Pater, powiedziała, że jeżeli chodzi o budynek 
Szkoły nr 1, koszt wg kosztorysu 430 tys do 6 kwietnia można było składać wnioski 
do Ministerstwa Edukacji, ale jednym podstawowym warunkiem jest, że środki 
własne muszą być z dochodów własnych, jako środki remontowe a nie inwestycyjne. 
Jeśli pojawią się środki finansowe inwestycyjne ten dach będzie realizowany. 
Jedynym dofinansowaniem, z którego można by było skorzystać z NFOŚ tj. tylko 
wymiana kotłowni z paliwa stałego na formę ekologiczną, ale to nie rozwiązuje 
problemu, o którym była mowa, ponieważ wymiana dotyczyłaby całej sieci 
centralnego ogrzewania. A jest to bardzo rozległy budynek. 
 
Radny Franciszek Gawęda, zadał pytanie, czy ewentualnie Państwo, że będziecie 
preferować te dwa zadania w budżecie na 2012 rok, bo będziecie decydentami? 
 
Kierownik Wojciech Jankowski, odpowiedział, że problem jest oczywisty i wymaga 
podjęcia stosownych decyzji. Może w przyszłym roku jest planowane, że te dochody 
własne będą większe i wtedy pójdą w remont. Wyjaśnił jak to wygląda, że trzeba 
mieć środki własne. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i 
Promocji Gminy Janusz Labok, zamknął ten punk obrad. 
 
Zapytał również, czy są jeszcze jakieś zapytanie do spraw różnych. 
 
Radny Bogdan Tkaczyński, powiedział, o sytuacji żłobkowej w kraju. Nawiązał do 
projektu uchwały, który ma być, żeby budowa żłobków odbywała się z funduszy 
Ministerstwa Płacy, na ten cel jest przeznaczone 25 mln. 
 
Radny Franciszek Gawęda, również wypowiedział się w tym temacie. 
 
Kierownik Wydziału EKS Maria Pater, również zabrała głos w tym temacie. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i 
Promocji Gminy Janusz Labok, w związku z wyczerpaniem tematów, zamknął 
obrady. 
 
Protokołowała 
Monika Gwóźdź      Przewodniczący Komisji   

     (-) Zdzisław Burnat 


